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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 8 (MOF B 113) stillet den 13. maj efter ønske fra Carl 

Valentin (SF). 

Spørgsmål nr. 8 

” Hvornår forventer ministeren, at regulering ved stiplads kan erstattes af en regulering af de faktiske 

emissioner af drivhusgasser, ammoniak m.v. fra et produktionsanlægs udluftning/afkast m.m. baseret 

på emissionskrav og tålegrænser, jf. bl.a. Natur- og Landbrugskommissionens anbefalinger fra april 

2013?" 

Svar 

Hvis der skal reguleres på baggrund af de faktiske emissioner af drivhusgasser, ammoniak mv., vil det 

kræve, at disse emissioner kan måles regelmæssigt eller fortløbende på en måde, der er valid og 

driftssikker, samt økonomisk rentabel.  Derudover vil der skulle udvikles en ny reguleringsmodel, der 

tager sigte på måling i stedet for – som nu - faste parametre som antal dyr eller produktionsareal. 

 

Ministeriet er opmærksom på, at der er måleudstyr under testning, der kan anvendes til måling af 

ammoniak. Da dette måleudstyr endnu ikke er testet færdigt, er det for tidligt at afgøre hvorvidt, 

hvordan og i hvilket omfang dette evt. vil kunne anvendes i reguleringen. 

 

I øjeblikket er det derfor ikke muligt at udarbejde en regulering, der erstatter de faste parametre med 

faktiske målinger. 
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